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România trebuie sa investeasca cele 80 de miliarde de euro în industrii

inovative,care sa aduca plus valoare (secretar de stat)

Cele 80 de miliarde de euro obtinute de România la Bruxelles reprezinta aproape jumatate din PIB-ul

României si trebuie sa intre în industrii inovative, creative, care sa aduca plus valoare, a declarat, miercuri,

într-o videoconferinta de specialitate, Liviu Rogojinaru, secretar de stat pentru Mediul de Afaceri în

Ministerul Economiei. 

"Sunt 80 de miliarde de euro, bani foarte multi, aproape de jumatate din PIB-ul României. Realizarea pe care a

avut-o presedintele (Klaus Iohannis, n.r.) si echipa domniei sale este foarte importanta si binevenita si, din punctul

meu de vedere, foarte bine apreciata. Pe de alta parte, trebuie spus un lucru: toti acesti bani trebuie bagati în

industrii inovative, creative, în Artificial Intelligence, în industrii care sa aduca plus valoare mare. E-commerce-ul

poate sa fie un acest gen de activitate. Daca nu vom fi suficient de capabili sa cheltuim acesti bani pe lucruri care

sa fie replicatoare de bunastare, sa aduca în continuare bani cât mai multi, cu cât mai multa inteligenta si cu cât

mai mult adaos comercial ne va fi noua greu. Cam 34 de miliarde de euro din cele 80 de miliarde ar trebui sa vina

catre partea economica directa, catre IMM-uri, dar si catre cei mari. O sa fie programe în continuare si pentru marii

contribuabili. De asemenea, o mare parte din suma se va duce catre drumuri, scoli, spitale. Este momentul în care

trebuie sa iesim cât mai mult pe pietele internationale si sa aratam ca suntem buni, noi, ca firme românesti", a

subliniat Rogojinaru.

Oficialul Ministerului Economiei a afirmat ca îsi doreste înfiintarea Fondului de investitii national "de asa maniera

încât de acolo sa putem sa ajutam", si a apreciat ca prin Planul economic de dezvoltare al României "stim catre ce

vrem sa mergem, cum vrem sa mergem si cât costa".

"Sper din tot sufletul sa reusim sa facem acel fond de investitii national de asa maniera încât de acolo sa putem sa

ajutam. Exista o discutie prin care statul sa vina în business prin achizitionare de parti sociale la marile companii

atunci când au probleme. Şi plecam de la exemplul Frantei, cu Renault. Când Renault a avut probleme, statul

francez a cumparat 65% din actiuni si pe urma, usor-usor, a început sa le revânda dupa ce compania s-a pus pe

picioare. Avem si acest Plan economic de dezvoltare, stim catre ce vrem sa mergem, cum vrem sa mergem si cât

costa", a mentionat Liviu Rogojinaru, la o  conferinte de profil.

Marti, presedintele Klaus Iohannis a anuntat, de la Bruxelles, ca România va beneficia de aproape 80 de miliarde

de euro pentru proiecte europene, indicând constructia de spitale, scoli, modernizarea marilor sisteme publice,

precum si reconstructia economica.

"Dupa discutii foarte complicate, dupa negocieri foarte complicate, dupa patru zile si patru nopti de negociere, am

obtinut pentru România o suma impresionanta - 79,9 miliarde de euro pentru proiectele europene, negocieri care

ne permit acum sa trecem la etapa urmatoare. Vom folosi aceasta suma de 80 de miliarde pentru a reface

infrastructura în România, pentru a construi spitale, scoli, pentru a moderniza marile sisteme publice. Este, de

asemenea, foarte important de stiut ca o parte semnificativa din acesti bani vor fi folositi pentru relansare, pentru

revigorare economica", a declarat Iohannis, la finalul reuniunii extraordinare a Consiliului European.

Şeful statului a adaugat ca pentru punerea în practica a planului pentru bugetul comunitar multianual 2021 - 2027,

Guvernul Orban lucreaza de la începutul anului. "În cel mai scurt timp, va fi finalizat, pentru a fi pregatiti sa

începem implementarea, iar, pe de alta parte, lucram de o vreme buna deja la planul national de relansare, care va

fi prezentat Comisiei Europene, pentru a primi fondurile pentru relansarea economica", a spus presedintele

României.
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Acesta a descris finantarea obtinuta de România drept "un rezultat frumos". "Este o zi importanta pentru România,

o zi importanta pentru proiectul european si vom merge mai departe, fiindca acesti bani trebuie folositi pentru

reconstructia României", a punctat oficialul.
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